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SAMENVATTING 
Vergadering van de Statencommissie Omgevingsbeleid 
 
Woensdag 16 juni 2010  
 
 
U kunt de agendavoorstellen en de ingezonden brieven, evenals de samenvattingen, via het 
DocumentVindSysteem (DVS) inzien op de website van de provincie onder het volgende 
adres: www.drenthe.nl/provincialestaten 
 
De lijst met toezeggingen tot en met de vergadering van 16 juni 2010 is als bijlage opgeno-
men bij deze samenvatting. 
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1. Opening en vaststelling van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering en de heer van der Scheer (CDA) wordt welkom geheten in deze 
voor hem eerste commissie vergadering. 
De fractie van de VVD stelt voor om agendapunt 9, inzake de brief van 19 februari 2010 van SP-
Westerveld over uitbreiding recreatiebedrijf De vier Eiken in Wapserveen, van de agenda te halen. Het 
betreft hier een onderwerp waar de provincie niet over gaat. 
De fracties van CU, GL, CDA steunen dit voorstel van de VVD en betreuren dat insprekers voor niets 
zijn gekomen. De PvdA is voor het handhaven van dit punt nu zich insprekers hebben gemeld. 
Na enige discussie wordt besloten om het punt van de agenda te halen, nu de fracties hiervoor in 
meerderheid kiezen. De SP kan zich niet vinden in dit besluit. 
 

 
2. Samenvattingen vergaderingen 12 en 19 mei 2010 en de lijst van toezeggingen 
Bij de toezeggingen voor de korte termijn kunnen ook de nrs. 2, 3, 6, 7, 16, 17, en 19 tm 29 worden 
afgevinkt. Een aangepaste lijst is bij deze samenvatting gevoegd. 
 
De samenvatting wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 
3. Ingekomen stukken 
De lijst met ingekomen stukken wordt conform vastgesteld. 
 
4. Rondvraag 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de Rondvraag. 
 
5. Statenstukken/brieven 
 
5a. Statenstuk 2010-437 Eerste Bestuursrapportage 
Inhoud van het statenstuk: De Eerste Bestuursrapportage geeft een beeld van de voortgang van de 
beleidsuitvoering en ontwikkeling over de eerste drie maanden van 2010. Er is uitgegaan van de stand 
van zaken na de 1e wijziging in de begroting. Mutaties in deze rapportage zijn verwerkt in de 2e wijzi-
ging in de begroting. GS adviseren PS om in te stemmen met de Eerste Bestuursrapportage en de 1e 
en 2e begrotingswijziging.  
   
Samenvattende reactie van de fracties  
De fracties van PvdA, VVD en GL informeren naar de stagnerende woningbouw, wat is de reden? Is 
hier geen oplossing voor te vinden, bijvoorbeeld door gelden anders in te zetten of criteria los te laten? 
De PvdA wil ook weten of er problemen zijn bij de Citadel. En hoe zit het met de afstandsbediening bij 
vaarwegen. 
VVD, PvdA, GL en CU informeren naar de EHS en de hiermee gepaard gaande grondverwerving. Een 
verschuiving van prioritering naar inrichting wordt voorgesteld. Het CDA wijst m.b.t. de EHS op de 
relatie met het aangenomen Amendement A 2010-11. Het CDA informeert ook naar de RSP conve-
nanten en naar het 100.000 voertuigenplan, wat is de stand van zaken? Daarnaast wordt door de 
PvdA en de CU de overschrijding van het strooizout genoemd. Ook informeren PvdA en GL naar de 
zwembaden, hoe zorgelijk is de situatie in Drenthe? Voor de CU is de rentetoerekening over de BDU 
gelden onduidelijk. 
GL vraagt hoe het kan dat bij de spoorlijn Emmen-Zwolle uit is gegaan van verkeerde bedragen. Wat 
is de achtergrond van de bezuiniging op het regiopark? 
De VVD oppert een voorstel aan de andere fracties om de dividenduitkering van Enexis evenals de 
rente op de Enexislening te bestemmen voor grote concrete energieprojecten. De andere fracties ge-
ven aan hierover te willen nadenken en bij de VJN hierop terug te zullen komen. 
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De VVD vraagt ook of de subsidie voor lokale energie initiatieven betrokken wordt bij het Drents Ener-
gie bedrijf? De VVD informeert ook naar de haalbaarheid van het uitvoeringsprogramma Bodemsane-
ring. 
De SP sluit aan bij de door het CDA en de PvdA gemaakte vragen en opmerkingen. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Over de stagnerende woningbouw merkt gedeputeerde Haarsma op dat criteria niet moeten worden 
losgelaten, wel moet worden nagedacht op welke wijze versnelling wél te realiseren is. Na de zomer 
komt er een evaluatie van de versnellingsagenda inclusief het onderwerp woningbouw. 
Problemen bij de Citadel zijn opgelost, op 2 juli gaat de 1e schop de grond in. 
In het kader van het 100.000 voertuigenplan zijn ongeveer 3,5 van de 5 vergunningen afgegeven aan 
de tankstations aldus gedeputeerde Klip. Voor bodemsanering worden geen verplichtingen aange-
gaan vóór zekerheid is verkregen over de beschikbare middelen. De genoemde subsidieregeling voor 
duurzaamheid waaronder de energielabels vallen onder het 100.000 woningenplan. Het wachten is op 
toestemming van het Rijk. De subsidie voor lokale energie-initiatieven wordt niet ingezet voor het 
Drents Energiebedrijf.   
De RSP convenanten zullen voor het zomerreces worden getekend, zo geeft gedeputeerde Bats aan. 
Daarna gaan ze ter informatie naar PS. Over het gebruik evenals de overschrijding van het budget 
van het strooizout is een evaluatie afgerond. Deze wordt binnenkort naar de commissie verzonden.  
De afstandsbediening vaarwegen is nog niet gereed, verwacht wordt dat dit rond het zomerreces wel 
het geval zal zijn. Over de rentetoevoeging van de BDU gelden merkt de gedeputeerde op dat het Rijk 
geld wil zien over die bedragen die nog niet zijn uitgegeven. Bij de spoorlijn Zwolle-Emmen is abusie-
velijk uitgegaan van een te hoog bedrag, dit wordt nu administratief rechtgezet. 
Over de EHS wordt door gedeputeerde Munniksma opgemerkt dat de tekst van de ingediende mo-
tie/ammendement uitgaat van versnelling. Beter was geweest hier prioritering te noemen. Er wordt 
ingezet op inrichting en verdroging maar daarvoor is het wel noodzakelijk om grond aan te kopen. Om 
die reden is extra geld voor grondverwerving genoemd. Het is uitermate onzeker of (Rijks)gelden na 
2013 beschikbaar komen en dat leidt tot herprioritering. Met het Rijk zijn gesprekken gaande hoe kan 
worden gekomen tot een afronding van de projecten waarmee is gestart. Dat geldt ook voor andere 
provincies. 
Over de zwembaden merkt gedeputeerde Baas op dat alle zwemplassen aan de eisen voldoen. 
Zwemmen is en blijft voor eigen risico. Folders hierover zijn o.a. te verkrijgen bij de gemeenten. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Klip: zegt toe een overzicht toe sturen van de projecten die vallen onder de decentrali-
satie-uitkering Stimulering van Lokale Klimaatinitiatieven 
Gedeputeerde Bats: zegt toe in de statencommissie BFE (30/6/2010) terug te zullen komen op de 
vraag over de te hoge inboeking van de spoorlijn Zwolle-Emmen.  
Gedeputeerde Munniksma: zegt toe dat rond het zomerreces 2010 een uitwerkingsstrategie EHS, 
inclusief prioriteringsoverzicht naar PS zal worden gezonden. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de discussie wordt voortgezet in de vergade-
ring van PS. 
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
5b. Statenstuk 2010-438 Voorjaarsnota 
Inhoud van het statenstuk: In de Voorjaarsnota schetsen GS o.a. het financieel perspectief van de 
provincie Drenthe, welke bezuinigingen de komende jaren noodzakelijk zijn en de gevolgen voor de 
programma’s uit het collegeprogramma.  
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Samenvattende reactie van de fracties  
De fracties van PvdA, CDA, VVD, CU spreken hun zorgen uit over de bezuiniging op het onderdeel 
Verkeer en Vervoer. Wat is de bedoeling van deze voorgenomen bezuiniging? Wat is voldoende on-
derhoud en wat zijn de consequenties? GL kan zich wel vinden in de bezuiniging bij V&V, maar niet 
als dit betekent dat de kans op verhoging van verkeersslachtoffers stijgt. De PvdA is eveneens be-
zorgd over de stapeling van bezuinigingen die dreigt te ontstaan wat uitholling van beleid tot gevolg 
kan hebben. GL sluit hierbij aan. Wat betekent dit voor de projecten in het programma Klimaat en 
Energie? De CU stelt hier ook vragen over. Volgens de PvdA zou op het Atelier Mooi Drenthe! niet 
gekort moeten worden. Vragen worden ook gesteld over de stand van zaken van de Regionale Uit-
voeringsdiensten (RUD). Over verrommeling wordt door de VVD opgemerkt dat dit bedrag geschrapt 
kan worden, de VVD zal hiervoor met een voorstel komen. De CU vraagt zich af wat er meer gaat 
verrommelen als de bezuiniging wordt doorgevoerd. Daarnaast is volgens de PvdA de tekst van de 
VJN niet op alle punten meer in overeenstemming met het inmiddels vastgestelde Omgevingsbeleid. 
Kernkwaliteiten moeten worden bewaakt.  De PvdA is ook van mening dat gemeenten/steden buiten 
de RSP dubbel worden getroffen, is via cofinanciering geen oplossing te vinden? Het CDA sluit gro-
tendeels aan bij de PvdA. Daarnaast vindt het CDA de formulering dat kleinschalige projecten, i.k.v. 
pMJP, dús voor gemeenten zijn, ongelukkig gekozen. Volume is niet het belangrijkste. De bezuiniging 
op Marketing Drenthe zou de VVD ongedaan willen maken, een verhoging komt eerder op zijn plaats. 
In de cie. BFE komt men hierop terug. De korting op GAE zou gewijzigd moeten worden in een PM 
post; de besluitvorming hierover heeft nog niet plaatsgevonden. De VVD zou een deel van de dynami-
sche cofinanciering willen reserveren voor de te verwachten uitgaven voor het platteland.  
De SP vraagt zich af wanneer PS het besluit over de RSP heeft goedgekeurd. En wat te doen met 
jonge veehouders die stoppen met hun werkzaamheden? De SP maakt bezwaar tegen bezuinigingen 
met name die van de korting van 10% op de provinciale ambtenaren. Het niet doorgaan van de motie 
over de OV-kaart voor MBO scholieren wordt betreurd. GS moeten blijven inzetten op Kennis werkt, 
daar past deze motie in. 
GL sluit zich in grote lijnen aan bij andere fracties. GL is voornemens om op 7 juli een motie in te die-
nen met een voorstel voor een leefbaarheidsfonds om de problematiek op het platteland centraal te 
stellen. Het gaat daarbij niet alleen om krimp. Welke gevolgen geeft de bijstelling op reserves? Levert 
de bezuiniging op handhaving van 30% geen problemen op, is het toezicht dan nog voldoende? Ook 
de VVD informeert hierna. Tot slot wordt gevraagd of met gemeenten overleg geweest over de voor-
gestelde bezuinigingen? 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
GS hebben ruimtelijke kwaliteit hoog in het vaandel. De voorgestelde bezuiniging betreft een post 
waar gemeenten een beroep op konden doen, dat is slechts driemaal het geval geweest. Het Atelier 
Mooi Drenthe! blijft in stand. 
Gedeputeerde Klip geeft aan dat bij het programma Klimaat en Energie (K&E) de ingezet is om op de 
lopende projecten een ‘plus’ te realiseren, maar helaas gaan een groot aantal projecten als gevolg 
van de bezuinigingen niet meer door. Het proces van de RUD is een aantal fasen teruggezet. Dit is 
ontstaan door een toezegging van minister Huizinga in de 1e Kamer. Gekeken wordt of de trajecten 
RUD en shared services (Noord-Ned) gecombineerd kunnen worden. 
Over de Wabo zijn goede afspraken gemaakt. 
GS hebben evenals PS grote zorgen over de BDU, aldus gedeputeerde Bats. Het is onduidelijk wat er 
gaat gebeuren, maar het zal grote consequenties hebben voor het openbaar vervoer (OV) . De onder-
houd van wegen wordt teruggebracht van het cijfer 8 naar een 6. Dit is een acceptabel niveau, ook 
wat verkeersveiligheid betreft. RSP: ook in steden buiten de RSP gebieden, zoals Meppel en Hooge-
veen is flink geïnvesteerd. Binnen het IVV is voor steden volop ruimte, voor het platteland geldt dit 
niet. Over GAE komt hij te spreken tijdens de statencommissie BFE. 
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De genoemde bezuiniging voor de waterbodems betreft een pMJP bezuiniging aldus de heer Mun-
niksma. De voorgestelde Dynamische cofinancieringsreserve is een deel van de oplossing voor het 
het plattelands(landbouw) beleid. Met gemeenten is overleg geweest, maar die zijn niet enthousiast. 
Voor het vernieuwde toezicht wordt verwezen naar het handhavingsuitvoeringsprogramma aldus ge-
deputeerde Baas. De handhaving geschiedt op basis van risicoanalyse. Bedrijven zorgen zelf voor 
administratief voorwerk waardoor het aantal handhavers die bedrijven bezoeken sterk vermindert. 
Bedrijven stellen dit op prijs. Ook zal meer worden samengewerkt met de noordelijke provincies. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Klip: zegt toe vóór 7 juli a.s. een overzicht toe te sturen van die projecten in het pro-
gramma K&E waarvan wordt voorgesteld om ze niet (meer) uit te voeren. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de discussie wordt voortgezet in de staten-
vergadering van 7/8 juli a.s. 
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
 
5c. Brief van 19 februari 2010 van SP-Westerveld over uitbreiding recreatiebedrijf De vier Ei-
ken in Wapserveen 
Inhoud van de brief: SP-Westerveld roept het College van Gedeputeerde Staten op de vergunningver-
lening voor uitbreiding recreatiebedrijf De vier Eiken te onderbreken en voor wat betreft de Ruimtelijke 
Ordening de regie te gaan voeren in Westerveld. (Geagendeerd door SP-fractie) 
  
Dit agendapunt is op verzoek van de meerderheid van de commissie van de agenda verwijderd. 
 
5d. Brief van 20 mei 2010 over de Ruimte voor ruimteregeling 
Inhoud van de brief: GS hebben naar aanleiding van de behandeling van de evaluatie van de ruimte 
voor ruimteregeling op 13 januari jl en de ambtelijke ervaringen de ruimte voor ruimteregeling geactua-
liseerd. Hierbij is de sloopnorm bijgesteld en nu bepaald op minimaal 750m2. Het uitgangspunt van de 
regeling is de verbetering van de ruimtelijke kwaliteit van Drenthe. Deze regeling wordt ter advisering 
aan PS voorgelegd.  
  
Samenvattende reactie van de fracties 
De fracties van CDA, VVD, SP en CU kunnen instemmen met de verlaging van de sloopnorm, maar 
vinden dat de verantwoordelijkheid bij de gemeenten ligt. Dit is ook meer in lijn zijn met de nWRO; 
decentraal wat kan, centraal wat moet. In dit voorstel bemoeit de provincie zich teveel met de invulling 
van deze regeling. De VVD vindt dat de tekst eenvoudiger kan, op één A-4tje. SP en CDA  zijn ook 
voor een eenvoudige regeling. 
De PvdA en GL merken op dat het gaat om de verbetering van de kwaliteit van het landschap. GL 
vindt dat getallen er niet toe doen. Het doel is het verbeteren van het landschap. 
De PvdA is geen voorstander om de norm te verlagen, maar protesteert hier ook niet tegen. De vraag 
is wel wat een kwalitatieve goede inpassing is, waar wordt aan getoetst? En hoe verhoudt deze rege-
ling zich met de regeling bedrijfsverplaatsing? 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Uitgangspunt is de verbetering van de ruimtelijke kwaliteit. Niet de woningbouw. Waar het gaat om 
zogenaamde roze gebieden, waar kernwaarden aan de orde zijn, is provinciaal belang aan de orde en 
wil de provincie er bij worden betrokken. Ook gemeenten stellen dit op prijs. Gekeken wordt hoe deze 
regeling kan worden opgenomen in het uitvoeringsprogramma Omgevingsbeleid. De werkgroep uit PS 
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is hierbij ook betrokken. Het uiteindelijke doel is dat gemeenten het gaan opnemen in hun bestem-
mingsplannen. 
Er is geen relatie met bedrijfsverplaatsing, die staat hier los van.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met een samenvatting van het gezegde als advies van de com-
missie aan GS. 
 
 
5e. Statenstuk 2010-434 Provinciaal beleidskader ISV 3 
Inhoud van het statenstuk: De provincie Drenthe ontvangt als budgethouder voor de niet-
rechtstreekse gemeenten een Investeringsbudget Stedelijke Vernieuwing. Voor de derde periode 
(2010-2014) ontvangt de provincie Drenthe € 11,5 miljoen. De gemeente Emmen ontvangt als recht-
streekse gemeente circa € 4,2 miljoen. Conform de wet ISV stelt de provincie binnen 3 maanden na 
vaststelling van het rijksbeleidskader haar eigen provinciaal beleidskader met prioriteiten en budget-
verdeling vast. GS vragen PS om in te stemmen met het provinciaal beleidskader.    
   
Samenvattende reactie van de fracties  
Het CDA, VVD, PvdA, CU en GL vinden dat vóór met het statenstuk kan worden ingestemd de criteria 
waarmee de beoordeling en de rangorde wordt bepaald, bekend moeten zijn. De SP kondigt een 
tweetal moties aan, namelijk een motie om geld te besteden aan bescherming van hunnebedden en 
omliggende terreinen. En een motie om in het kader van stedelijke vernieuwing asbestdaken te ver-
wijderen. De VVD mist de drie woonregio’s waarvoor nu in Drenthe is gekozen. De regionale woonvi-
sies die daaruit voorvloeien zijn van provinciaal belang en dat is weer bepalend voor de toewijzing van 
geld. Hoe zit het met verwachtingen die bij gemeenten zijn gewekt met voorgaande regelingen? De 
PvdA adviseert om, nu de provincie stevig moet bezuinigen, een koppeling te maken met ISV-3 en het 
vitaal platteland. Daarmee kunnen belangrijke zaken wellicht in stand blijven. 
De CU kan instemmen met het stuk. GL merkt op dat voorheen de luchtkwaliteit ook werd genoemd in 
de ISV nota’s, waarom is die nu verdwenen? 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Het hele ISV is behoorlijk gewijzigd t.o.v. de vorige periode. Nu wordt wel de mogelijkheid geboden 
om maatwerk te leveren. De harde plannen staan nu centraal, die zullen op een slimme en creatieve 
manier worden gekoppeld aan de provinciale doelen. Plannen moeten wel uitvoerbaar zijn in de peri-
ode van 4 jaar. Nadeel is wel dat met meer gemeenten het geld verdeeld moet worden. Het is niet 
bekend waarom de luchtkwaliteit niet is meegenomen. De criteria zullen op 29 juni in GS worden be-
sproken. 
Desgevraagd wordt aangegeven dat het niet zinvol is om een verslag van het bestuurlijk overleg over 
o.a. de ISV beschikbaar te stellen. De uitvoering is een verantwoordelijkheid van GS. PS controleert 
achteraf. 
 
Gedeputeerde staten zeggen het volgende toe: 
Gedeputeerde Haarsma: zegt toe dat de criteria waarmee ikv ISV-3 beoordeling en rangorde plaats 
vindt vóór de vergadering van PS van 7/8 juli naar de staten worden gezonden. 
Gedeputeerde Haarsma: zegt toe te zullen nagaan waarom de luchtkwaliteit niet meer wordt genoemd 
in ISV-3. 
 
Status: De B-status van het stuk blijft gehandhaafd. 
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5f. Brief van GS van 25 maart 2010 over Provinciale Kaart Wet ammoniak en veehouderij 
Inhoud van de brief: GS informeren de staten over het project dat zich richt op het aanpassen van de 
kaart Wet ammoniak en veehoudering (WAV). Het project is tijdelijk gepauzeerd om eerst invulling te 
geven aan de EHS. Dit laatste is inmiddels verankerd in de nieuwe Omgevingsvisie. Dit betekent dat 
het project van de WAV-kaart verder kan met de werkzaamheden (Geagendeerd op verzoek van de 
fractie van de SP) 
 
Samenvattende reactie van de fracties  
De SP houdt een betoog met de titel “Boerenbedrog in Drenthe”. De kern van het betoog is dat de 
boeren niet zijn betrokken bij de totstandkoming van de WAV-kaart. 
Naast de reeds gestelde vragen in de onderbouwing worden nog een aantal vragen gesteld die om 
een schriftelijke beantwoording vragen. 
De overige fracties geven aan de recent verkregen informatie van de stuurgroep WAV eerst te willen 
bestuderen alvorens hierop een reactie te kunnen geven. 
De PvdA geeft alle partijen een groot compliment. Er is geen agrariër die op dit moment rechtstreeks 
met zijn bedrijf ‘op slot’ wordt gezet. Het CDA sluit hierbij aan. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Het betreft hier een proces wat zorgvuldig moet worden doorlopen. Naar de mening van gedeputeerde 
Munniksma zal altijd sprake blijven van een stuk onzekerheid wanneer het over ammoniak gaat. De 
hele problematiek van Natura 2000 en WAV is nog niet in beeld. Vanuit het Ministerie van LNV komt 
nog voor de zomer een schrijven over deze problematiek, een toetsingskader Natura 2000, maar of 
dat iets oplost voor de agrariërs is de vraag. “wie het weet mag het zeggen” zo klinkt de reactie van de 
gedeputeerde.  
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat bij alle partijen een diepe betrokkenheid is 
wat deze problematiek betreft, de SP heeft alleen iets meer ongeduld. Het is een ingewikkelde mate-
rie. 
 
5g. Statenstuk 2010-436 Onteigening ten behoeve van de vaarverbinding Erica-Ter Apel 
Inhoud van het statenstuk: Om de vaarverbinding Erica-Ter Apel te kunnen realiseren moet een aantal 
percelen worden aangekocht. Van vijf eigenaren is inmiddels aangekocht. Met twee eigenaren is tot 
op heden geen overeenstemming bereikt. GS adviseren PS om de Kroon te verzoeken om die perce-
len ter onteigening aan te wijzen.  
   
Samenvattende reactie van de fracties.  
Alle fracties kunnen instemmen met het statenstuk 
De PvdA informeert of wanneer minnelijke overeenstemming nog mogelijk is dit valt in te passen in het 
tijdpad. Het CDA wil weten of de werkelijke waarde onafhankelijk wordt vastgesteld. GL vraagt of in dit 
statenstuk de Crisis- en Herstelwet niet moet worden genoemd. 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Gedeputeerde Munniksma bedankt de fracties voor de instemming met het statenstuk. 
Het lostrekken van het project is geen basis voor de Crisis en Herstelwet. Grondaankopers van DLG 
hebben goed zicht op een reële waarde van de grond. Wanneer de tijd dringt wordt overgeschakeld 
op onteigening. Wanneer het besluit nu wordt genomen is het op tijd. Zolang er geen uitspraak is ge-
daan door de Kroon is minnelijk overleg mogelijk  
 
Status: De status van het stuk wordt gewijzigd in de A-status. 
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5h. Brief van 15 april 2010 over de Structuurvisie Ondergrond 
Inhoud van de brief: In de Structuurvisie ondergrond worden keuzes voor het gebruik van de 
ondergrond beleidsmatig vastgelegd. De Structuurvisie ondergrond is een uitwerking van het nieuwe 
Drentse beleid voor de leefomgeving, de Omgevingsvisie. De structuurvisie is een instrument uit de 
nieuwe Wet ruimtelijke ordening (Wro), dat de provincies ter beschikking staat om hun (provinciale) 
belangen te borgen. GS leggen de Structuurvisie ondergrond ter gedachtewisseling voor aan PS.  
  
Samenvattende reactie van de fracties 
De fracties van PvdA, CDA, GL en CU spreken uit zich in een fuik gedreven te voelen door nu een 
uitspraak te doen over deze structuurvisie. Kunnen de staten daarna nog wel nee zeggen? Werkt dit 
stuk niet drempelverlagend voor de beslissers (het Rijk)? Het gaat om een doorwrocht verhaal, maar 
het is ook pro-actief naar het Rijk. 
De PvdA is van mening dat het politieke signaal om de ongerustheid aan te geven zeker mag worden 
afgegeven. Voor het CDA staat veiligheid voorop, onomstotelijk moet bewezen zijn dat opslag in de 
ondergrond, ook bij proefvelden veilig is vóór toestemming gegeven kan worden. 
GL wil gezegd hebben mordicus tegen de opslag van CO2 te zijn. Ook is GL tegen het aanwijzen van 
een voorkeursvariant voor proefvelden. Net als de provincie tegen de opslag van kernafval is moet nu 
ook een krachtig nee worden gegeven wat betreft de CO2 opslag. 
De VVD is trotst op deze structuurvisie. Strategisch en politiek een sterk verhaal. De provincie heeft 
beneden de 500 meter geen bevoegdheid daarom is het goed wel een strategisch verhaal neer te 
zetten. Alle gegevens in de structuurvisie zijn al bekend bij het Rijk, het is alleen nu gebundeld. 
De SP is zeer tevreden met dit omvangrijke rapport en complimenteert GS hiermee. Alle afwegingen 
staan vermeld, klasse wat de SP betreft. Voor de SP is permanente opslag (ondergronds) een ‘no go 
– area’.  
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord: 
Voor opslag in de Drentse Bodem geldt een nee tenzij, als uitgangspunt. Aantoonbare veiligheid gaat 
boven alles. Ook voor het Rijk staat dit buiten kijf. Evenveel deskundigen die voor als die tegen zijn 
kunnen worden opgevoerd. De Drentse bodem is een gatenkaas, iedereen wil hierop een claim leg-
gen. Om die reden is de provincie vijf jaar terug al begonnen met het in kaart brengen van de onder-
dergrond.  
Het gaat over meer dan de lege gasvelden. De bevoegdheid over de ondergrond is zeer beperkt, ook 
niet wat de effecten zijn op de bovengrond. Maar de provincie vindt er wel iets van, om die reden is 
gekozen om wel een visie over de Drentse ondergrond te ontwikkelen. De demonstratieprojecten zijn 
gericht op de technische mogelijkheden, niet op veiligheid. De selectie van 9 naar 3 velden wordt ge-
daan op basis van economische aspecten. 
Vanuit EZ wordt een publiek debat georganiseerd over ondergrondse opslag. Parallel hieraan zal een 
expert dialoog plaatsvinden in Noord-Nederland. EZ heeft inmiddels aangegeven dat de provinciale 
belangen worden meegenomen. De verzamelde informatie is niet nieuw voor het Rijk. De aanwezige 
kennis is wel bijeengebracht. Deze plan MER heeft betrekking op de structuurvisie, niet op de CO2 
opslag. GS zetten in op duurzame energie en energiebesparing, niet op de opslag van CO2. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de fracties complimenten geven voor het 
geleverde werk. De fracties van PvdA, GL, CDA, SP en CU hebben een politiek standpunt afgegeven 
t.a.v. de opslag in de Drentse ondergrond. 
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5i. Brief van 2 juni 2010 over Ontwerpbegroting 2011 van het OV-bureau GroningenDrenthe  
Inhoud van de brief: GS bieden de door het Dagelijkse Bestuur op 22 april vastgestelde Ontwerpbe-
groting 2011 aan van het OV-bureau GroningenDrenthe. PS krijgen de gelegenheid hun zienswijze 
kenbaar te maken uiterlijk 22 juni 2010.  
  
Samenvattende reactie van de fracties 
De fracties zijn verheugd dat sprake is van een sluitende ontwerp begroting. De SP zou de resultaten 
van de klanttevredenheid in de staten terug willen zien. De SP heeft signalen ontvangen dat de klach-
tenafhandeling niet goed zou verlopen. GL verzoekt om de begroting eerder te agenderen dan nu het 
geval is. Naast GL informeren meerdere fracties waarom de kosten van de veiligheid sterk zijn toege-
nomen, zijn de in de bussen geplaatste camera’s hier debet aan? De CU vindt de onderbouwing van 
de uitbreiding van de sociale veiligheid beperkt. De tekst over de korte ritten is naar de mening van GL 
niet juist, de suggestie wordt gewekt dat deze ritten een probleem is. Wat GL betreft is dit juist niet het 
geval. Deze opmerking kan worden gezien als een zienswijze en niet alleen als een voorstel voor een 
tekstuele wijziging. Het CDA is tevreden maar ziet de bezuinigingen met zorg tegemoet, want meer 
reizigers en minder BDU verhoogt het exploitatie tekort. De PvdA heeft vernomen dat er knelpunten 
zouden zijn wat betreft de ontwikkeling van de concessies die vorig zijn ingegaan. Met name in het 
eerste jaar van de concessie is ontwikkeling belangrijk. De evaluatie van de aanbesteding zou in sep-
tember geagendeerd kunnen worden, dat is een goede zaak. Naast een verlaging van de BDU kun-
nen ook de OV-chipkaart en de OV-studenkaart donkere wolken aan de horizon worden als deze 
wegvallen of extra kosten met zich brengen. Zijn deze meegenomen in de meerjarenbegroting? Is het 
juist de dat regiotram zorgt voor een korting op het reguliere budget? 
 
De reactie van het college van GS op hoofdlijnen wordt als volgt verwoord:  
Het klachtensysteem van het OV-bureau is redelijk sluitend. De gedeputeerde ontvangt graag berich-
ten als dit niet het geval is. De verhoging van het budget voor veiligheid heeft niets te maken met het 
plaatsen van camera’s in bussen maar past in deze tijd. De camera’s komen voor rekening van Qbuzz 
zelf. PS nemen geen besluit over de begroting maar geven eventuele zienswijzen mee. De OV chip-
kaart wordt uiterlijk eind 2010 ingevoerd in Drenthe en Groningen die daarmee de laatste provincies in 
Nederland zijn. Wanneer de ontwikkelfunctie niet wordt nagekomen, krijgt de vervoerder een malus. 
De dreiging van de vermindering van de BDU is inderdaad een reële. In de begroting is nog geen re-
kening gehouden met een mogelijke korting op deze uitkering. Na een eventuele korting zal een reac-
tie volgen van de begroting. Het is juist dat de regiotram een kostendringend effect heeft op het regu-
liere OV. 
De door GL genoemde tekst van de korte ritten zal als zienswijze worden meegenomen. 
 
De voorzitter sluit de beraadslaging met de conclusie dat de fracties instemmen met de begroting. De 
samenvatting zal naar het OV-bureau worden toegezonden.  
 
 
6. Mededelingen 
De vergadering stemt in met het overzicht van presentaties en werkbezoeken. 
De fractie van de VVD kondigt aan de verkregen antwoorden op de vragen over de Reestal te willen 
agenderen in de vergadering van 8 september 2010, zij zullen hiervoor een onderbouwing aanleveren. 
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7. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 20:17 uur. 
De volgende vergadering zal plaatsvinden op 8 september 2010. 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van de Statencommissie Omgevingsbeleid van 8 september 2010, 
 
 
 , voorzitter 
 
 , commissiegriffier 
 



Bijgewerkt 22-06-2010 

Lijst van toezeggingen Statencommissie Omgevingsbeleid 
(tot en met commissievergadering van 22 juni 2010 bijgewerkt) 

 
 

 

Nr 

 

Datum 

toezegging 

 

 

Korte termijn (binnen 3 maanden) 

 

 

Wijze van afdoening 

 

√ 

1. 17-06-2009 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat de eerste resultaten van 
het onderzoek spoorlijn Emmen-Meppen in het najaar 
van 2009 komen. (CDA) 

Het onderzoek is met 
de Railvisie 2040 
besproken en op 31 
maart in de cie. OGB 
besproken 

√ 

2. 17-06.2009 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de stand van zaken van 
de verkenning van het actief provinciaal grondbeleid 
te zullen uitzoeken. (CU) 

Is toegestuurd  
(OGB 16-06-2010) √ 

3. 09-09-2009 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe de resultaten van de door het 
DB-OV Bureau over de recente aanbestedingen op-
gestelde evaluatie toe te zenden aan de statencom-
missie. (PvdA). Idem naar aanleiding van de rond-
vraag commissievergadering 17-02-2010. (CDA) 

Memo 25-05-2010 √ 

4. 13-01-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe dat de informatie over de re-
ductie van CO2-emissie naar de commissie wordt 
verzonden, zodra deze van de gemeenten is ontvan-
gen. (PvdA, CDA, GL) 

Stavaza: vóór het 
zomerreces  
(OGB 31-03-2010) 

 

5. 13-01-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan wanneer de 
overzichten over de reductie van CO2-emissie van de 
gemeenten zijn te verwachten. (CDA) 

Stavaza: vóór het 
zomerreces  
(OGB 31-03-2010) 

 

6. 17-02-2010  

SC OGB 

De heer BATS zegt toe binnenkort te zullen nagaan of 
de alle stations op de Vechtdallijnen geschikt zijn voor 
rolstoelgebruikers. (CDA) 

Memo 25-05-2010 √ 

7. 17-02-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe de commissie na de aanbe-
steding te zullen informeren over de uitkomst van de 
aanbestedingsprocedure Vechtdallijnen. (CDA) 

Memo 25-05-2010 √ 

8. 17-02-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe dat zij in september 2010 de 
commissie zal informeren over het basispakket, de 
kwaliteitseisen en het verdere tijdpad van de te vor-
men Regionale Uitvoeringsdienst RUD. (CDA) 

  

9. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe terug te zullen komen op de 
meetwaarden van het binnenniveau van de genoemde 
12 adressen. (SP) 

Memo 12-05-2010 √ 

10. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan of gevelme-
ting gaat plaatsvinden op de genoemde adressen. 
(SP) 

Memo 12-05-2010 √ 

11. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan wat de ge-
meten waarden zijn van de 8.000 voertuigen op pro-
vinciale wegen. (SP) 

Memo 12-05-2010 √ 

12. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan waarom  
Havelte-Oost als Natura 2000-gebied niet op de stilte-
kaart staat en waarom de EHS-gebieden niet zijn 
meegenomen? (SP) 

Memo 12-05-2010 √ 
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13. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan waarom de 
N371 niet in het ontwerp-actieplan EU-geluidsbelas-
tingkaart wordt genoemd. (GL) 

Memo 12-05-2010 √ 

14. 31-03-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe na te zullen hoe de rondweg 
in Meppel op het geluidsniveau heeft uitgepakt. (Pv-
dA) 

Memo 25-05-2010 √ 

15. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan of er presta-
tieafspraken i.k.v. SAWA zijn gemaakt en in hoeverre 
hieraan geld is gekoppeld. (CDA) 

Volgt binnenkort 
(OGB 16-06-2010) 

 

16. 31-03-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe uit te zoeken of de lijn Coe-
vorden-Hoogeveen ook opgenomen kan worden in de 
railvisie. (GL) 

Memo 25-05-2010 √ 

17. 31-03-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe de railvisie op te knippen in 
korte en lange termijn en met de voorstellen die hieruit 
voortkomen, terug te komen naar de commissie.  
(PvdA) 

Memo 25-05-2010 √ 

18. 31-03-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe na te zullen gaan of uitstel van 
de verlaging van de EPC norm naar 0,5 voor bepaal-
de projecten - bijvoorbeeld die de ontwerpfase al zijn 
gepasseerd - mogelijk is. (VVD) 

  

19. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe het door het CDA ge-
vraagd lijstje met uitwerkingsplannen toe te zenden 
voor 2 juni a.s. (CDA) 

PS 02-06-2010 √ 

20. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe grote uitwerkingsthe-
ma’s, waaronder krimp, via een startnotitie voor te 
leggen aan PS. (CDA) 

PS 02-06-2010 √ 

21. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de exacte grenzen 
rondom het LOFAR gebied i.r.t. windenergie nader te 
onderzoeken. (PvdA) 

PS 02-06-2010 √ 

22. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat op 2 juni nog geen 
besluit wordt genomen over de toepassing van de 
instrumenten i.k.v. de nieuwe Omgevingsvisie. (GL) 

PS 02-06-2010 
(Omgevingsvisie) √ 

23. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe dat GS zullen kijken 
naar de begrippen functie en kernkwaliteit in relatie tot 
economie/bedrijvigheid, welk begrip hoort waar thuis 
in de Omgevingsvisie. (CDA,VVD, GL, CU, PvdA) 

PS 02-06-2010 
(Omgevingsvisie) √ 

24. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw VLIETSTRA zegt toe bij lokale bedrijvigheid 
de woorden ‘sociale binding’ te vervangen door een 
concrete benaming die de lading in dit geval beter 
dekt. (CDA) 

PS 02-06-2010 
(Omgevingsvisie) √ 

25. 19-05-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe de vermeende onduidelijkheid 
in de tekst m.b.t. de saldering van (geluids)normen bij 
de motorcrossterreinen (nogmaals) te zullen aanpas-
sen. (VVD) 

PS 02-06-2010 
(Omgevingsvisie) √ 

26. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat de feitelijke cijfers over 
verkeersslachtoffers naar de statencommissie zal 
worden verzonden. (GL) 

Memo 25-05-2010 √ 

27. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt in het kader van de Regiovisie toe 
de eerste resultaten van de tussentijdse barometer 
naar de staten te sturen. (VVD) 

Memo 31-05-2010 √ 
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28. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt in het kader van de regiovisie toe 
uit te zullen zoeken wat het betekent om nu géén be-
sluit te nemen over het MIP en te wachten op het BMC 
rapport en de staten hierover te informeren. (PvdA) 

Memo 31-05-2010 √ 

29. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat er een tussentijdse actua-
lisatie komt van de begroting 2010 van de Regiovisie 
Groningen-Assen. (CDA) 

Memo 31-05-2010 √ 

30. 19-05-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe dat het onderzoek naar de 
urgentie van de uitbreiding van de N34 naar de com-
missie wordt gezonden. (PvdA) 

Volgt z.s.m. 
(OGB 16-06-2010) 

 

31. 02-06-2010  

PS 

Mevrouw HAARSMA zegt toe dat binnenkort een 
startnotitie over de gevolgen van de krimp aan de 
staten zal worden voorgelegd. (GL) 

  

32. 02-06-2010  

PS 

De heer MUNNIKSMA zegt toe da de uitkomsten van 
het overleg over de prioritering van de ecologische 
hoofdstructuur nog voor de zomervakantie aan de 
staten zullen worden voorgelegd. (CDA) 

  

33. 16-06-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe een overzicht toe te sturen 
van de projecten die vallen onder de decentralisatie-
uitkering Stimulering van Lokale Klimaatinitiatieven. 
(GL) 

  

34. 16-06-2010 

SC OGB 

De heer BATS zegt toe in de st.cie BFE (30-06-2010) 
terug te zullen komen op de vraag over de te hoge 
inboeking van de spoorlijn Zwolle-Emmen. (GL) 

  

35. 16-06-2010 

SC OGB 

De heer MUNNIKSMA zegt toe dat rond het zomer-
reces 2010 een uitwerkingsstrategie EHS, inclusief 
prioriteringsoverzicht naar PS zal worden gezonden. 
(CDA) 

  

36. 16-06-2010 

SC OGB 

Mevrouw KLIP zegt toe vóór 7 juli a.s. (PS-vergade-
ring) een overzicht toe te sturen van die projecten in 
het programma K&E waarvan wordt voorgesteld om 
ze niet meer uit te voeren. (PvdA) 

  

37. 16-06-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe de criteria waarmee 
i.k.v. ISV-3 beoordeling en rangorde plaatsvindt vóór 
de vergadering van PS van 7/8 juli naar de staten zal 
worden gezonden. (o.a. CDA) 

  

38. 16-06-2010 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe te zullen nagaan waar-
om de luchtkwaliteit niet meer wordt genoemd in  
ISV-3. (GL) 

  

   

Lange termijn 

 

  

1. 17-06-2009 

SC OGB 

De heer MUNNIKSMA zegt toe de informatie over 
projecten die onder de Tennet gelden (kunnen) vallen 
aan de commissie beschikbaar te stellen ná het zo-
merreces 2009. (VVD) 

Voorstellen (project-
categorieën) worden 
i.k.v. pMJP afgewik-
keld. Meer te melden, 
dan volgt informatie. 
Het traject loopt t/m 
2011. 
(OGB 13-01-2010) 
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2. 09-09-2009 

SC OGB 

De heer MUNNIKSMA zegt toe in de evaluatie van de 
Subsidieregeling toerisme Natuurlijk? Drenthe 2008-
2010 op te zullen nemen wat voor soort aanvragen er 
zijn gewest, wat de doelstellingen waren en wat is 
bereikt. Deze evaluatie zal medio 2010 verschijnen. 
(CDA) 

Uitvoerige notitie 
volgt. 
(OGB 16-06-2010) 

 

3. 25-11-2009 

SC OGB 

Mevrouw HAARSMA zegt toe provinciale staten te 
betrekken bij de voortgang van de bedrijventerreinen 
in de Regio Assen-Groningen. 

Nog in uitvoering. 
(OGB 16-06-2010) 

 

 

 

  
Moties 
 

  

M3 

CDA 

22-04-2009 

PS 

PS verzoeken GS om verder voorbeeldgedrag te to-
nen, door direct na opening van het gerevitaliseerde 
provinciehuis alle extern gekochte energie (gas & 
elektriciteit) voorzien te laten zijn van een zogenaamd 
“groen” certificaat. 

  

M9 02-06-2010 

PS 

Uitwerken concept Agropark in een notitie.   

M11 02-06-2010 

PS 

Monitoring ontwikkelingsgerichte uitvoering en rappor-
tage daarvan aan PS. 

  

M15 02-06-2010  

PS 

Verlengen werkingsduur ontgrondingsvergunningen 
voor zandwinningsbedrijven. 

  

 


